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happy birthday   السلامة في المختبر 

• Virtually all experiments conducted in a biochemistry laboratory 

present a potential risk to the well-being of the investigator. In planning 

any experiment it is essential 35 1.5 Safety in the laboratory that careful 

thought be given to all aspects of safety before the experimental design 

is finalized. Health hazards come from a variety of sources: 

  على محتملاً  خطرًا تمثل تقريباً  الحيوية الكيمياء مختبر في أجريت التي التجارب جميع• 

  أن المختبر في السلامة 1.5 35 الضروري من ، تجربة لأية التخطيط عند.  المحقق رفاهية

 تأتي.  التجريبي التصميم من  الانتهاء قبل السلامة جوانب جميع في بعناية التفكير يتم

 : المصادر من متنوعة مجموعة من الصحية المخاطر

• 1 - Chemical hazards: All chemicals are, to varying extents, capable of 

causing damage to the body. They may be irritants and cause a short-

term effect on exposure. Alternatively they may be corrosive and cause 

severe and often irreversible damage to the skin. Examples include 

strong acids and alkalis 

 إلحاق على قادرة ، متفاوتة بدرجات ، الكيميائية المواد جميع: الكيميائية المخاطر -  1• 

  قد ، ذلك من بدلاً .  التعرض عند المدى قصير تأثيرًا وتسبب مهيجة تكون قد.  بالجسم الضرر

 تشمل.  الأحيان من كثير في إصلاحه يمكن لا للجلد شديدًا تلفاً وتسبب للتآكل مسببة تكون

 القوية  والقلويات الأحماض الأمثلة

National Fire Protection Association NFPA Chemical label ‘Square Safety’ 
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• 2 - Biological hazards: Examples include human body fluids that may 

carry infections such as HIV, laboratory animals that may cause allergic 

reactions or transmit certain diseases, pathogenic animal and cell tissue 

cultures, and all microorganisms including genetically engineered forms. 

 مثل عدوى تحمل قد التي الإنسان جسم سوائل الأمثلة تشمل: البيولوجية المخاطر -  2• 

  تنقل أو تحسسية فعل ردود تسبب قد  التي المختبر وحيوانات ، البشرية المناعة نقص فيروس

  الكائنات وجميع ، للأمراض المسببة والخلوية الحيوانية الأنسجة ومزارع ، معينة أمراضًا

 . وراثياً المعدلة الأشكال ذلك في بما الدقيقة الحية
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• 3 - Electrical and mechanical hazards: All electrical apparatus should be 

used and maintained in accordance with the manufacturers’ 

instructions. 

  وصيانتها الكهربائية الأجهزة جميع استخدام يجب: والميكانيكية الكهربائية المخاطر -  3• 

 . الصانعة الشركة لتعليمات وفقاً

 Electrophoresis equipment presents a particular potential for safety 

problems. Centrifuges, especially high-speed varieties, also need careful 

use especially in the correct use and balance of the rotors.  

 ، المركزي الطرد أجهزة.  السلامة لمشاكل خاصة إمكانية الكهربائي الرحلان معدات تمثل

 الصحيح الاستخدام في خاصة دقيق استخدام  إلى أيضًا تحتاج ، السرعة عالية الأنواع وخاصة

 .الدوارات وتوازن

4 - General laboratory hazards: Common examples include syringe 

needles, broken glassware and liquid nitrogen flasks. 

  المكسورة الزجاجية والأواني ، الحقن إبر تشمل الشائعة الأمثلة: العامة المختبر مخاطر - 4

 .السائل النيتروجين وقوارير

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


